

In addition to the study, which I will ask Dr. Howland and his colleagues to take the Committee through in some detail, there are two additional events to which I think I should make reference. Several weeks ago there was a presidential announcement which further increased the ceiling on the import quotas of oil from Canada. As I have said, the export of oil from Canada to the United States was running at high levels, levels hardly checked at all by the existing import quotas in the United States, and in reflection of this fact the presidential order increased the level of eligible imports. The expected high level of demand continued into the month of February. Indeed, there was some doubt of whether the over-all demands for Canadian oil, both export and domestic, could adequately be met by the system. This was a crisis which was ultimately resolved by the industry itself in assuring that Canadian refineries in particular would still have a high degree of supply.

Mr. Chairman, may I turn to the National Energy Board and ask the members of the Board, who have been involved in this, to make a presentation to the Committee on the study which we have done, and which, I think, will better inform the anticipated discussion.

As the Chairman has mentioned, I have on my immediate right Dr. Howland who is the Chairman of the National Energy Board; on Dr. Howland's right is Mr. Douglas Fraser who is the Vice-Chairman of the board. There will be other representatives of the board joining us at the table and Dr. Howland could introduce them as they come up. Dr. Howland.

**Dr. R. D. Howland (Chairman, National Energy Board):** Mr. Chairman, members of the Committee, I express my pleasure once again of meeting with you with my board. I would like to introduce my colleagues. We have not arranged them in a row so perhaps they could just stand up as I name them. I do not think Mr. Fraser, who is on my right, needs any introduction to this Committee. He has been Vice-Chairman since 1968 and has been one of the original members of the board since 1959. I go first then to the Associate Vice-Chairman, Mr. Stewart. Mr. Stewart, could you stand up and let them see you? Mr. Stewart was appointed to the board on January 1, 1971. He was born in Edmonton and has an LL.B. degree from the University of British Columbia. He is a member of the Law Society of Alberta and of the Tax Executives Institute. Prior to being appointed to the Board he was Vice-President, Administration and Finance, and Treasurer of Amoco Canada Petroleum Company, Ltd.

• 2015

Mr. C. G. Edge was appointed to the Board in January, 1971 having previously held the position of Vice-President, Corporate Development of Chemcell Limited. While with that company, from 1964 to 1969, he served in various senior capacities with Chemcell and related companies and subsidiaries. Mr Edge was born in England and is a graduate of the University of London in economics.

Mr. A. Cossette Trudel graduated from St. Francis Xavier University with a degree in engineering and from McGill University with a degree in Industrial (Mechanical) Engineering. He served as a commissioner with the Electricity and Gas Board of the Province of Quebec for 12 years and as its Vice-Chairman for 13 years prior to being

En plus de cette étude, à propos de laquelle je demanderai à M. Howland et à ses collègues de donner plus de détails au Comité, il y a deux autres éléments auxquels je devrais, à mon avis, faire allusion. Il y a plusieurs semaines, le président a annoncé une nouvelle augmentation du plafond fixé pour les contingents de pétrole importés du Canada. Comme je l'ai déjà dit, les exportations de pétrole effectuées par le Canada vers les États-Unis se sont effectuées à des rythmes très élevés qui ne correspondent que de loin à tous les contingents d'importations existants aux États-Unis. En conséquence donc, le décret présidentiel augmentait le plafond des importations admissibles. La demande importante qu'on avait prévue s'est confirmée pour le mois de février. En fait, on pouvait se demander si nous réussirions à répondre à la demande globale, tant intérieure qu'extérieure, pour le pétrole canadien. Il y eut une crise, résolue en fin de compte par l'industrie elle-même qui a assuré que les raffineries canadiennes en particulier recevraient néanmoins des approvisionnements relativement élevés.

Monsieur le président, j'aimerais demander aux membres de l'Office national de l'énergie qui ont participé à l'étude de la question, de présenter au Comité leur point de vue sur l'étude qui a été effectuée ce qui, à mon avis, contribuera à faciliter les discussions ultérieures.

Comme le président l'a mentionné, j'ai à ma droite M. Howland, président de l'Office national de l'énergie, à sa droite nous trouvons M. Douglas Fraser, vice-président de l'Office. D'autres représentants de ce dernier se joindront à notre discussion et M. Howland pourra les présenter au fur et à mesure qu'ils prendront la parole. Monsieur Howland.

**M. R. D. Howland (président, Office national de l'énergie):** Monsieur le président, messieurs les membres du Comité, c'est pour moi un grand plaisir de revenir parmi vous avec les représentants de l'Office dont je suis le président. J'aimerais vous présenter mes collègues. Nous ne les avons pas mis en rang et peut-être pourraient-ils se lever au fur et à mesure que je les nommerai. Je ne pense pas qu'il faille présenter M. Fraser, qui est à ma droite. Il est vice-président depuis 1968 et il est l'un des premiers membres de l'Office depuis sa création en 1959. Je passe maintenant au vice-président adjoint, M. Stewart. Monsieur Stewart, voulez-vous vous lever afin que tout le monde puisse vous voir? M. Stewart a été nommé à l'Office le 1<sup>er</sup> janvier 1971. Il est originaire d'Edmonton et est diplômé en droit de l'Université de Colombie-Britannique. Il fait partie du Barreau de l'Alberta et est membre de l'Institut des cadres et experts en matières de fiscalité. Avant d'être nommé au conseil, il était vice-président pour l'administration et les

questions financières et trésorier de l'*Amoco Canada Petroleum Company Ltd.*

M. C. G. Edge a été nommé au conseil en janvier 1971 et il occupait auparavant le poste de vice-président, Développement, *Chemcell Limited*. Lorsqu'il faisait partie de cette société de 1964 à 1969, il a rempli plusieurs fonctions de cadre non seulement dans la société mais également dans les filiales et d'autres sociétés connexes. M. Edge est né en Angleterre et est diplômé en économie de l'Université de Londres.

M. A. Cossette Trudel est ingénieur diplômé de l'université Saint-François-Xavier et possède également un diplôme d'ingénieur industriel (génie mécanique) de l'université McGill. Pendant douze ans il fut commissaire de l'Office du gaz et de l'électricité de la province de Québec